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ÁŠŠI/SAK 1/23 Rahpan stivrajođiheaddji bokte/Åpning ved styreleder  
 

 
 
ÁŠŠI/SAK 2/23  Dohkkehit fápmodusaid/godkjenne fullmakter  
 

Mearrádus / Vedtak:  
 
FA Sápmi: 

   Elin Nicolaisen 
   Håkan Kuorak 
   Odd Gunnar Lorentzen (forslått under møtet ved Fa Sápmi Håkan Kuorak) 
   Ellen-Marit Janse 
   Heidi Boine 

 
SVN: 

  Leif-Roar Mikkelsen 
  Sini Rasmus 
  Lisa Johansen 
  Jaana Eriksen 
  Aslak Mienna 
  
 

SHL: 
   Per John Anti (foreslått som delegat under møtet ved Anders Nils K. Eira) 
   Anders Nils K Eira 
   Mikkel Mathis Hætta 
   Per Johan Eira 
   
 
 

ÁŠŠI /SAK 3/23 Dohkkehit gohččuma / Godkjenne innkalling  
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak:  
  Innkallingen godkjennes 

 
Mearrádus / Vedtak:  

   Innkalling godkjennes enst. 
 
 

ÁŠŠI /SAK 4/23 Dohkkehit áššelisttu / Godkjenne saksliste  
Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak:  
Sakslista godkjennes 
1. sak 14.3/23 godkjennes som sak 
2. Reviderte versjonen av sak 9/23 tas i saken 

 
Mearrádus / Vedtak:  

 



Sakslista godkjennes enst. Med at sak 14/godkjennes som sak og reviderte 
versjonen av sak 9/tas i saken. 
 

ÁŠŠI /SAK 5/32  Válljet čoahkkinjođiheabmi/Valg av møteledelse 
  

5.1 Válljet čoahkkinjođiheaddji/Valg av møtedirigent  
         Styrets forslag:  

Per John Anti 
     Elin Nicolaisen 
       
 

5.2 Válljet 2 beavdegirječálli/Valg av 2 møtereferenter  
          Styrets forslag: 
            Aslak Mikal Mienna (møtereferent 10.06 t.o.m sak 14.3) 
     Heidi Boine (møtereferent 11.6. f.o.m sak 15) 
 

5.3 Válljet 2 beavdegirjedárkkisteaddji, geat jienasteame oktavuođas maid 
lohkaba jienaid/Valg av  

          2 protokollkontrollører, som også fungerer som stemmetellere  
          Styrets forslag: 
             Lise Johansen 
     Håkan Kuorak 
 
 

5.4. Válljet 3 olbmo redakšuvdnalávdegoddái/Valg av 3 personer til 
redaksjonskomite  

           Styrets forslag: 
            Oppnevnes etter behov 
 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak:  
Legges frem på idrettstinget  

 
Mearrádus / Vedtak:  

 
Idrettstinget godkjenner valgene. 
Enstemmig vedtatt 

 
 
 

ÁŠŠI /SAK 6/23  Jahkedieđáhusat/Årsmeldinger 2023 
   (saksansvarlig: Per John Anti) 
 

6.1  SVL 2022 Jahkedieđáhus/Årsmelding 2022 (vedlegg 1) 
6.2 Særforbund for samisk all idrett/SVN (Mappe vedlegg) 
6.3 Særforbund for reinkappkjøring/SHL (mappa vedlegg) 
6.4 Særforbund for fotball/FA Sápmi (mappe vedlegg) 

 
Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak:  
SVLs årmelding godkjennes med eventuelle merknader. 
Særforbundenes årsmeldinger tas til orientering  



Merknad: Feil navn på forbundet (s.3), endres fra ski, løp og lasso til Samisk 
Allidrett (SVN) og SHL styrerepresentant, feil navn, Anne Risten Sara erstattes 
med Ande Matheo Sara (s.4) 
 
……. 
Mearrádus / Vedtak: 
 
SVL årsmelding med eventuelle merknader,  
Særforbundenes årsmeldinger tas til orientering, enst. 
……. 

 
 

ÁŠŠI /SAK 7/23  Rehketdoallu/Regnskap 2023 og revisjon 
   (saksansvarlig Per John Anti) 
 

1.  SVL Rehketdoallu/Regnskap 2021 (vedlegg 2/3) 
      
 

2. Særforbund samisk (SVN) 
 
 

3. Særforbund for reinkappkjøring/SHL  
 
 

4. Særforbund for fotball/FA Sápmi  
 
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
1. Idrettstinget godkjenner SVLs fremlagte regnskap 2022 og 

(revisjonsberetningen?) 
2. Idrettstinget tar særforbundenes regnskap og (revisjonsgodkjenning?) til 

orientering 
 

…….. 
Mearrádus /Vedtak: 

    
Idrettstinget gir styret i SVL fullmakt til å godkjenne framlagt regnskap 2022 
og til å ta særforbundenes regnskap til orientering, med bakgrunn i at 
revisjonsgodkjenningen ikke foreligger. 
…… 

 
 
 

ÁŠŠI/SAK 8/23  AWG Norge 2028 
   (Saksansvarlig: Leif-Roar Mikkelsen) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 

   
   SVL styret innstiller på følgende forslag til vedtak: 



1. Det gis fullmakt til SVL styret å jobbe fram en 3-partsavtale mellom 
Lillehammer kommune, AWGIC og Sápmi 

2. Det gis fullmakt til SVL styret å regulere budsjettet for 2024 med inntil kr 
300 000 for arbeidet med AWG Norge 2028. 

3. Det gis SVL styret fullmakt til å jobbe fram et prosjektkonsept i samarbeid 
med Lillehammer kommune 

4. Styret i SVL og særforbundene tar ansvaret for promotering av AWG 
Norge 2028 

5. Beslutter Lillehammer kommune om ikke å påta seg vertskapsrollen ber 
Idrettstinget om at arbeidet med å få AWG til Norge stoppes.  

 
   Idrettstingets behandling 
   Forslag fra SVN: 
   Endring av pkt. 1, erstattes med følgende: 

Det gis fullmakt til SVL styret å jobbe fram en 3-partsavtale mellom 
Lillehammer kommune, AWGIC og Sápmi. 
Øvrige punkter som i styrets innstilling. 
 
Forslag fra Fa Sápmi: 
PKT 2. strykes. Med dagens økonomiske situasjon kan vi ikke arrangere AWG 
2028. 

 
   Avstemning: 
   Det stemmes over forslaget fra FA Sápmi vs styrets forslag. 
   Forslaget fra FA Sápmi falt med 9 mot 5 stemmer. 
 
   Punktvis avstemning: 
   Punkt 1: forslag fra SVN, enst. 

Pkt 2: Forslag fra FA Sápmi vs styret forslag: styrets forslag vedtas mot 5 
stemmer. 
Pkt 3,4,5, styrets forslag, vedtas enst. 

 
    

……. 
Mearrádus/Vedtak: 
 

1. Det gis fullmakt til SVL styret å jobbe fram en 3-partsavtale med 
Lillehammer kommune, AWGIC og Sápmi 

2.  Det gis fullmakt til SVL styret å regulere budsjettet for 2024 med inntil kr 
300 000 for arbeidet med AWG Norge 2028. 

3. Det gis SVL styret fullmakt til å jobbe fram et prosjektkonsept i samarbeid 
med Lillehammer kommune 

4. Styret i SVL og særforbundene tar ansvaret for promotering av AWG 
Norge 2028 

5. Beslutter Lillehammer kommune om ikke å påta seg vertskapsrollen ber 
Idrettstinget om at arbeidet med å få AWG til Norge stoppes.  

 
Enst. vedtatt 
…….. 

 
……………… 



 
Bakgrunn 
Norge som arrangør av AWG ble blant annet diskutert på Idrettstinget. En drøm for å løfte samisk 

idrett for å få bedre annerkjennelse og skape større interesse for samisk idrett internasjonalt, 

nasjonalt, regionalt og lokalt. Erfaringsmessig vet vi at aktiviteter som har stor media interesse fører 

også til økt medlemsmasse og aktiv deltakelse. I dag er vi en situasjon med svak medlemsutvikling og 

en utfordring for organisasjonen er å skape endringer. Dette må skje på ulike plan, men en stor 

hendelse i framtida kan være med å styrke innsatsen for større utbredelse av samiske idrettsgrener i 

Norge, Sverige og Finland. Dette har også en samfunnsmessig betydning; en sterke samkvem skaper 

gode kulturelle vilkår for identitet, tilhørighet og demokrati. 

 

Sápmi har fått åpning for første gang om å søke AWG arrangement til Norge. Før det blir aktuelt å 

sende inn en søknad til AWGs internasjonale komiteen må vi ha på plass en arrangør. Styret har 

tidligere vurdert Trondheim kommune som en aktuell samarbeidspartner med begrunnelse i godt 

utbygget infrastruktur for idrett, erfaringer med store idrettsarrangement og at Trondheim er viktig 

for den sørsamiske befolkningen.  

Et stort internasjonale idrettsarrangement for urbefolkning og arktisk befolkning kan være en 

motivasjonsfaktorer og inspirasjonskilde for å skape nye aktiviteter for barn og unge i hele landet og 

Scandinavia. AWG kan være en kilde til styrking av fellesskap og større romslighet for kulturell 

forståelse. 

AWG arrangement fordrer først og fremst betydelig kapasitet på ulike type idrettsanlegg, særlig 

gjelder det ulike type idrettshaller for eksempel ishaller. Vi har inntrykk av Trondheim har godt 

utbygget infrastruktur for idrettsanlegg. Andre behov er organisering av arrangement, stort antall 

frivillige, deltakerlandsby, mediesenter, transportfunksjoner, bevertning og med mer.  

Infrastrukturen som kreves og størrelse på arrangementet i seg setter rammer for hvem som kan 

være arrangører. Isolert sett i Norge er det bare Trondheim, Oslo og Lillehammer-regionen som kan 

gjennomføre AWG i Norge. Det er særlig kapasiteten på ishall som setter den største begrensing på 

valg av steder. 

 
 

Beskrivelse 
 

Det er første gang Sápmi har fått åpning om å søke AWG arrangement til Norge. Før det blir aktuelt å 

sende inn en søknad til AWGs internasjonale komiteen (AWGIC) må vi ha på plass en arrangør og 

økonomien. Styret i Sámi Valáštallan Lihttu (SVL) har startet sondering med Lillehammer kommune. 

Lillehammer kommune vil være den beste samarbeidspartner, med begrunnelse i en godt utbygget 

infrastruktur for idrett, erfaringer med store idrettsarrangement og har organisatoriske strukturer 

med god kompetanse i alle faser for planlegging og gjennomføring av et stort internasjonalt 

arrangement på plass. Dette viktig forutsetning for gjennomføring av AWG i Sápmi  

 

Om Arctic Winter Games 

Arctic Winter Games er en ideell organisasjon med hovedsetet i Canada, og hovedformålet for 

organisasjonen er å skape idretts- og kultur aktivitet for ungdom i arktiske områder.  I dag er det ca 



20 ulike idrettsgrener som er godkjent av organisasjonen. I 2023-lekene i Wood Buffalo, Alberta var 

det 2300 påmeldte ungdommer, og ca 2000 frivillige for gjennomføring av lekene. I tillegg kommer 

støtteapparatet, med rundt 300 personer. 

Arctic Winter Games (AWG) er et idretts- og kulturarrangement for ungdom i arktiske områder i alder 

13-18 år (for enkelte idrettsgrener og kulturelle innslag inntil 21 år). Ungdommen skal ha en 

tilhørighet til urbefolkningen eller definerte arktiske minoriteter. AWG arrangeres annet hvert år, og 

har en varighet på 7 dager. Arrangementet blir vanligvis gjennomført i månedsskifte januar/februar.    

Deltakerne kommer fra Alaska, Canada, Grønland og Sápmi (Russland foreløpig ute). SVL har på 

vegne av samiske utøvere vært med som gjestedeltaker siden 2004, og da hovedsakelig med 

skiløpere, fotballspillere og kulturutøvere.  

Formålet med arrangementet er blant annet å fremme kultur og kulturell forståelse, fairplay, 

vennskap, personlig utvikling og samfunnsutvikling. I tillegg til en mengde idrettskonkurranser er den 

kulturelle og sosiale utvekslingen sentral i AWG. Alle deltagende lag har med utøvere som skal 

fremføre kunst- og kulturinnslag med tilknytting til sin region under ulike arrangement i løpet av den 

tida lekene varer.  

Idrettsgrener i AWG: 
Alpint ski 
Bueskyting 
Arktisk idrett  
Badminton 
Basketball 
Skiskyting – ski 
Skiskyting – truge 
Langrenn 
Kultur 
Curling 
Dene spill 
Hundekjøring 
Kunstløp 
Futsal 
Gymnastikk 
Ishockey 
Snøbrett 
Snowshoing (trugeløp) 
Bordtennis 
Volleyball 
Bryting 
 

AWG internasjonale komiteen (AWGIC) har en grense på 2500 utøvere per arrangement. AWGIC 

jobber for å få inn nye idrettsgrener. Det betyr at antall utøvere innen eksisterende idretter må 

reduseres, særlig individuelle idretter vil merke reduksjonen. For Sápmi betyr det en reduksjon for 

langrenn, men på en annen side åpner dette opp mulighet for andre idrettsgrener i Sápmi. 

 

 

 



AWG for SVL 

Det er SVL (Norge) som administrer Sápmi sin deltakelse i AWG. SVL sin gruppe består av deltakere 

fra Sverige, Finland og Norge, til sammen 60 personer med idretts- og kulturutøvere, trenere, 

skismørere og missionsstaff. For SVL har deltakelsen i AWG en betydning for styrking av samhørighet 

mellom samiske ungdommer fra ulike områder, og styrking av samhørigheten med andre 

urbefolkningsgrupper og arktiske befolkningsgrupper som deltar i AWG. 

SVL mener at AWG til Norge vil skape nye arenaer for sosial interaksjon, nye muligheter for 

samfunnsutvikling, nye mulighet for å sette bærekraftstenkning i et system og nye former for 

formidling av samisk kultur og språk. I det ligger en flerdelt tanke; a) å skape gode og trygge 

individuelle rammer, slik at den enkelte har mulighet til å styrke sin identitet og tilhørighetsfølelsen, 

b) skape større rom for samisk kultur både nasjonalt, regionalt og lokalt, c) knytte sammen ulike 

samiske miljøer for å synliggjøre samiske barns- og unges levevilkår, d) settes AWGs filosofi om 

samfunnsutvikling i et samisk perspektiv gjennom å danne et grunnlag for nye 

samhandlingsstrukturer. Dette er de muligheten som vil åpnes for samisk idrett og de ulike samiske 

samfunnene gjennom å få et AWG arrangement til Norge. Et stort internasjonale idrettsarrangement 

for urbefolkning og arktisk minoritets befolkning kan være en motivasjonsfaktorer og 

inspirasjonskilde for å skape nye aktiviteter for barn og unge i hele Sápmi. AWG kan være en kilde til 

styrking av fellesskap og større romslighet for kulturell forståelse og samfunnsutviklingsperspektivet.  

 

Tidsplan 

Lillehammer kommune har gitt signaler om at 2028 er det mest aktuelle tidspunktet for arrangering 

av AWG.  

Etter AWGIC prosedyrer betyr det følgende tidsplan: 

- Dialog mellom AWGIC, Lillehammer kommune og SVL, oppstart av praktisk planlegging på 

nyåret 2024  

- Finansieringsplan og forhandlinger med Regjering 

- Kontrakten mellom partene undertegnes høsten 2024 (fristen er 3,5 år før arrangementet) 

- Fra 2025 planlegging (prosjektplan), oppfølging og iverksette av enkelt tiltak i prosjektet 

- 2028 arrangementet 

- 2028 Evaluering 

I tillegg kommer dialog mellom SVL og Lillehammer kommune, en prosess som vil formaliseres etter 

at de økonomiske forutsetningene er avklart.  

 

SVL sin rolle 

SVL er i løpende dialog med Lillehammer kommune om arrangering av AWG i Lillehammer 2028. I 

forarbeid prosessen må følgende føringer være på plass; få en endelig bekreftelse fra Lillehammer 

kommune, og finansieringsplan. I det ligger blant annet å få et politisk engasjement i Nord Norge, 

Sametinget og Innlandet. For å få gode resultater bør alle særforbundene både engasjere seg i 

arbeidet og få tildelt ulike roller/funksjoner. Samisk idrett må stå samlet om AWG til Norge gjennom 

gode involveringsstrukturer og eierskap til prosjektet AWG Norge 2028. Det handler om å synliggjøre 

samisk idrett, og jobbe mot et fellesmål. Dette for å få en god markedsføring av AWG og Sápmi, men 

også å gjøre en innsats for å sette blant annet bærekrafts målene i en samisk dimensjon. Samlet sett 

handler dette om å få AWG på statsbudsjettet. Dokumentene må være av slik karakter at de 



gjenspeiler dagens samfunnsutvikling, skape noe nytt, tenke utvikling i de små lokal samfunn (fokus 

på distriktstenking), synliggjøre av kultur mangfoldet og folkehelsearbeidet generelt sett i Sápmi.  

SVL har foreslått en 3-deling av finansiering av AWN Norge 2028: 

• Idrettsaktivitet (fasiliteter, infrastruktur, plan for arrangementet, med mer) 
• Samfunnsutvikling (Lillehammer samfunnet og de samiske samfunnene, hvilke synergier kan 

et AWG arrangement skape i Norge/Sápmi? Bærekraftstenkning; miljø, økonomi og sosial. 
Med større vektlegging av sosial bærekraftutvikling i distriktene.) 

• Kultur (norsk-samisk-arktisk, hvilke mulighet ligger i det og hvordan sette dette i et 
konsept/system? Skape større rom for det internasjonale samarbeid gjennom tiltak som 
skaper trygge og gode oppvekstsvilkår for barn og unge i Sápmi og arktiske områder 

 
 
Vurdering 
  
Lillehammer kommune stiller seg positiv til arrangement, men da må de økonomiske forutsetningene 

avklares. SVL er blitt utfordret på den økonomiske delen av prosjektet, og om strategier for 

finansiering. SVL trenger en døråpner for finansiering av AWG Norge 2028, og den naturlig 

samarbeidspartner for SVL er blant annet Sametingets politiske organer og fylkeskommunale 

politiske organer i nord.  

Med utgangspunktet fra økonomien i AWG 2023 er arrangementet i Norge estimert til kr 

120 millioner, inflasjonssvingningene kan påvirke sluttsummen. Et beløp på kr 120 millioner, er av en 

slik størrelsesorden at det vil være naturlig å tenke at dette er et prosjekt som bør finansieres 

gjennom statsbudsjett. For å få det til, tenker vi at den viktigste å få samarbeidspartner som kan 

bidra med promotering av AWG Norge 2028 til regjeringen og/eller statelig organer.   

Etter SVL sin vurdering er Lillehammer det rimeligste arrangementsstedet, siden de har en godt 

utbygget infrastruktur for vinteridrett. Det er særlig kravet om minimum 3 ishaller, som setter 

begrensninger i forhold til valg av sted. Dermed vil det være urealistisk med andre lokasjoner for 

AWG Norge 2028.  

SVL er klar over at dette er et prosjekt som krever menneskelig ressurser for å få jobben gjort, men 

samtidig ser vi en stor mulighet for å kunne ta et grep både for samisk idrett og skape 

samarbeidsstrukturer som kan gjøre en forskjell for de ulike samiske miljøene.  

Vi tror også at det er viktig å ivareta den muligheten som AWGIC har gitt Sápmi, og det er ingen 

selvfølge at vi blir invitert som arrangører ved neste kors vei. Det ligger noen føringer i AWG 

systemet om at gjestedeltakere ikke skal være arrangør. Den avgjørelsen som er gjort av AWG nå kan 

tilskrives person avhengighet, og kan endres når nye folk kommer inn i AWGIC.    

SVL styret ser at et AWG arrangement i Norge kan påvirke organisasjonen totale økonomien. I dag 
har ikke styret fullstendig oversikt, men det bør avsattes noen midler til AWG Norge 2028, og søke 
om prosjektmidler for å ansette ekstra ressurs i organisasjonen. 
 
Styrets forslag til vedtak: 
 

a. Det gis fullmakt til styret å jobbe fram en avtale med Lillehammer 
kommune.  

b. Det gis fullmakt til styret å regulere budsjettet med inntil kr 300 000 for 
arbeidet med AWG Norge 2028. 



c. Det gis styret fullmakt til å jobbe fram et prosjektkonsept i samarbeid 
med Lillehammer kommune 

d. Styret i SVL og særforbundene tar ansvaret for promotering av AWG 
Norge 2028 

e. Beslutter Lillehammer kommune om ikke å påta seg vertskapsrollen ber 
Idrettstinget om at arbeidet med å få AWG til Norge stoppes.  

 
 
 
 
 

ÁŠŠI /SAK 9/23   Spillemidler 
    (Saksansvarlig: Elin Nicolaisen) 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
 
For å oppfylle KUDs vilkårene vil det være nødvendig med følgende 
tiltak 
1. Særforbundene rekrutterer nye medlemslag for å få økt omfang 

av medlemsmassen 
2. Særforbundene igangsetter tiltak som fremmer samisk kultur, 

språk og identitet 
3. Særforbundene igangsetter tiltak som viser igangsatte 

aktivitetstiltak for barn og unge 
4. Særforbundene og SVL iverksetter tiltak for rekruttering av nye 

idretter 
5. Særforbundene igangsetter tiltak for økt fysisk aktivitet i 

befolkningen 
6. SVL jobber fram et nytt registeringssett for å bedre 

dokumentasjonsgrunnlaget.  
7. Fordeling av spillemidler tilligger SVL styret. 

 
Behandling: 
Som nytt pkt 8, forslag fra FA Sápmi: Det opprettes et ungdomsutvalg 
i SVL, i alder 13 – 19 år. Hvert forbund må rekruttere 1-2 medlemmer 
til utvalg. 
 
Forslag som nytt pkt 8, vedtatt enst. 
……. 
 
Mearrádus/Vedtak: 
 

1. Særforbundene rekrutterer nye medlemslag for å få økt omfang 
av medlemsmassen 

2. Særforbundene igangsetter tiltak som fremmer samisk kultur, 
språk og identitet 

3. Særforbundene igangsetter tiltak som viser igangsatte 
aktivitetstiltak for barn og unge 

4. Særforbundene og SVL iverksetter tiltak for rekruttering av nye 
idretter 



5. Særforbundene igangsetter tiltak for økt fysisk aktivitet i 
befolkningen 

6. SVL jobber fram et nytt registeringssett for å bedre 
dokumentasjonsgrunnlaget.  

7. Fordeling av spillemidler tilligger SVL styret. 
8. Det opprettes et ungdomsutvalg i SVL, i alderes 13 – 19 år. Hvert 

forbund må rekruttere 1-2 medlemmer til utvalget. 
 
Enst. vedtatt  

 
 
……. 
……………… 

 
 
 
Bakgrunn 
 
Kulturdepartementet har tatt hensyn til de behovene som samisk idrett har for utbredelse og 
danning av nye idrettsaktiviteter for barn og unge. Det var likeså viktig at alle idretter som er 
organisert under SVL får de samme muligheter når det gjelder fordeling av spillemidler mellom 
særforbundene. I praksis vil det en åpning for at blant annet FA Sápmi får nyttiggjøre seg av 
spillemiddelordningen.  
 
Søknaden til KUD er på kr 28 600 000. Dette for å bygge opp og styrke arbeidet i særforbundene. I 
2023 ble tilskuddet kr 3 000 000.  
 
 

Beskrivelse 
 
Det vises til dokumentet fra Kultur- og likestillingsdepartementet av 5.mai 2023:  
Ved fordelingen av overskuddet til Norsk Tipping AS for spilleåret 2022 til idrettsformål i 2023, vedtatt 
av regjeringen i statsråd 5. mai 2023, er det avsatt 3 mill. kroner til samisk idrett. Dette er 1,5 mill. 
kroner mer enn i 2022. Tilskuddet vil bli overført Sametinget, som ansvarlig for den videre fordelingen 
av midlene. Samisk idrett mottar i dag økonomisk støtte fra Sametinget. I tillegg har samisk idrett 
mulighet til å motta tilskudd fra spillemidlene til nødvendig infrastruktur gjennom eksisterende 
tilskuddsordninger til idrettsanlegg. Samiske idrettslag vil også ha en mulighet til å motta midler 
gjennom tilskuddsordningen til lokale lag og foreninger.  
Sametinget og SVL har gjennom søknaden om spillemidler for 2023 argumenter for at formålet med 
tilskuddet burde utvides og justeres. På bakgrunn av dette er formålet med tilskuddet nå endret til «å 
opprettholde og videreutvikle samisk idrett som en del av samisk kultur, språk og identitet». 
Sametinget kan selv anvende tilskuddet slik de best anser egnet til å oppfylle formålet med tilskuddet. 
 
Tilskuddet fra Kultur- og likestillingsdepartementet kan dermed ytes til flere idretter som kan være 
med på å opprettholde samisk kultur, språk og identitet. I tillegg er en målsetting at midlene skal 
bidra til økt omfang av idrett og fysisk aktivitet i befolkningen. Tilskuddet skal primært benyttes til 
aktiviteter rettet mot barn (6-12 år) og ungdom (13-19 år). 
 
Kultur- og likestillingsdepartementet har gjennomgått Sametingets oversendte brev med rapport over 
tildelte spillemidler for 2022. Sametinget viser til omorganiseringsprosessen som har foregått 
innenfor samisk idrett som startet i 2015 nå er fullført. Samisk idrett er nå organisert med en 
paraplyorganisasjon med tre tilhørende særforbund:  



• Særforbund for ski løp og lasso  
• Særforbund for reinkappkjøring  
• Særforbund for fotball.  
Sámi Valáštallan Lihttu (SVL) ivaretar paraplyorganisasjonens oppgaver. Departementet tar for øvrig 
rapporteringen til etterretning. 
 
Når det gjelder rapportering over medlemsmasse og utbredelse, ber departementet om 
rapporteringen over antall lag/foreninger og de totale medlemstallene i lagene, samt sammenlignbar 
rapportering over hvor mange av den totale medlemsmassen som er aktive i de ulike idrettene i 
aldersgruppene 6-12 år, 13-19 år og voksne over 19 år, fordelt på hhv. gutter/jenter og 
menn/kvinner. Det er også ønskelig at rapporten inneholder en særskilt redegjørelse for- og vurdering 
av igangsatte aktivitetstiltak for barn og ungdom. 
 
 
Hva innebærer endringene for samisk idrett? 
 
Den største endring er definisjon fra «særegen samisk idrett» til «å opprettholde og videreutvikle 
samisk idrett som en del av samisk kultur, språk og identitet».  
 
Tar vi utgangspunktet i samisk språk, og legger grunntenkning om at samisk språk er en kritisk del av 

den samiske kulturen. Idrett gir mulighet til å bruke og fremme samisk språk, men det betyr samtidig 

at samisk idrett bør bli mer bevisst sin rolle som et godt språk ambassadører i de ulike samiske 

samfunn. Det er viktig å utvikle et tiltakssett som fremmer og styrker samisk språk gjennom samisk 

idrett. 

Samisk idrett kan være en betydningsfull kilde til å skape stolthet og identitet for samiske 

befolkningen. Gjennom deltakelse i samiske idrettsarrangementer og konkurranser kan samiske 

utøvere og lag bidra til å fremme og synliggjøre den samiske kulturen og identiteten. Dette kan styrke 

følelsen av fellesskap og tilhørighet blant samiske utøvere og samfunnet generelt. Inkludering av 

samisk kultur i samisk idrett er essensielt for å øke bevisstheten og forståelsen for identitet. Det er 

viktig å huske at samisk kultur, språk og identitet er dynamiske og kan utvikle seg over tid. Derfor er 

det viktig å være lydhør for endringer i samfunnet og tilpasse tiltakenes deretter, samtidig som man 

respekterer og verdsetter den rike historien og tradisjonene til det samiske folket. Ved å integrere og 

se på idrett som en del av samisk kultur og identitet, kan man oppnå en helhetlig tilnærming som 

kombinerer fysiske aktiviteter, kulturelle verdier og språklig uttrykk. 

Tilskuddet fra KUD kan dermed ytes til flere idretter som kan være med å opprettholde samisk kultur, 
språk og identitet. SVL tolker det som en mulighet til å ta opp nye idretter, som ikke-tradisjonelle 
idrettsgrener, for eksempel bryting, bueskyting, og andre. I seg selv gir det en utviklingsmulighet for 
samisk idrett, og en åpning for særforbundene å være framtidsretta og innovative. 
 
Andre forhold som er poengtert av KUD, i forhold til tidligere:  
Tilskuddet er ment å oppfylle vilkåret for økt omfang av idrett og fysisk aktivitet i befolkningen. I det 
ligger en større utbredelse av idrettene, men også ha tiltak for fysisk aktivitet i befolkningen. Det 
siste er et tema som styret bør tenke ut hvordan og hvilke tiltak skal iverksettes for å få til økt fysisk 
aktivitet i befolkningen. Et av tiltakene for å få utbredelsen av samisk idrett er å få cupene på plass, 
og gjerne i samarbeid med idrettskretsene. Vi vet fra UngData og befolkningsundersøkelsene i nord 
at mange ungdom søker seg til treningssentrene og voksne over 70 år er de som er mest fysisk aktiv. 
Barn fra 10 årsalderen forsvinner fra idretten, ofte begrunnet med foreldrenes økonomi, krav fra 
idretten, venner ikke i idretten og/eller tidsbruk.  
 



Det er også satt vilkår om sammenlignbar rapportering. Dette betyr at SVL og særforbundene må 
sette større krav til medlemslagene om rapportering på medlemstallene og aktivitet, men også styrke 
rapporteringssystemet vårt. Av den enkle at vi må gi en særskilt redegjørelse for- og vurdering av 
igangsatt aktivitetstiltak for barn og ungdom.  
 
 

Vurdering 
 
De endringene som er kommet fra KUD går særlig på: 

- Større vektlegging på samisk kultur, språk og identitet 
- Nye idretter 
- økt omfang av idrett og fysisk aktivitet 
- økt aktivitetstiltak for barn og ungdom 
- økt krav til sammenlignbar data 

 
Styret mener at vilkårene fra KUD må oppfylles. Særforbundene må allerede nå igangsette egne 

prosesser for å oppfylle de vilkårene som satt når det gjelder a) samisk kultur, språk og identitet, b) 

økt omfang av idrett og fysisk aktivitet, og c) økt aktivitetstiltak for barn og ungdom. Når det gjelder 

det gjelder nye idretter er det fellesansvar mellom særforbundene og SVL.  

SVL må jobbe fram nye registeringsdata for å fange opp tiltak for samisk kultur og språk og omfang av 

idretter og fysisk aktivitet.  

 
 
 
 

 ÁŠŠI/SAK 10/23   Ovttas prosjektet 
    (Saksansvarlig: Håkan Kuorak) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
 

1. Prosjektet med finansieringsplan godkjennes.  
2. Idrettstinget gir fullmakt til styret for økonomikontroll i 

prosjektet 
3. Særforbundene bør se på prosjektet som en rekrutteringsarena, 

og gjennom det være delaktig i prosjektet 
4. Prosjektledelsen rapporter hvert halvt år til styret om utviklingen 

i prosjektet 
5. Justering av tiltak for å tilpasse prosjektet i forhold til økonomien 

varsles styret 
6. Styret legger fram rapporter og informasjon for idrettstinget 

…… 
Mearrádus/Vedtak: 

           
    Styrets forslag enst. vedtatt 
 

…… 

 
……………… 



Bakgrunn 
 
Prosjektet Ovttas er begrunnet i SVL styrets vedtak om å igangsette et 3-årig prosjekt for å motvirke 
rasisme og diskriminering innen idretten. Ovttas prosjektet innehar to funksjoner: forebygge 
rasisme/diskriminering og rekruttering til samisk idrett 
 
Ovttas prosjektet er å utvikle en arbeidsmetode for håndtering av rasisme og diskriminering innen 
idrett og metodeutvikling for rekruttering til samisk idrett. Generelt sett har samisk idrett fokus på 
utstyr, trening, arrangementer og dugnadsarbeid, og utøvernes mentale helse er en ikke-tema. Når 
det gjelder det samiske samfunnets metode for å motvirke rasisme og diskriminering er det «å forbli i 
taushet». Med andre ord et vanskelig og tabubelagt tema, en sårbarhet for å «miste ansiktet» eller å 
føle skam over egen etnisitet. I mange sammenheng kan hatefulle ytringer være med på å 
opprettholde fordommer og stereotypier om den samiske befolkningen. Et forhold som kan virke 
ekskluderende for mange samiske barn og unge, og sette store frihetsbegrensinger for utøvelse av 
aktiviteter under «den samiske flagget».    
 
Prosjektet er også ment som et rekrutteringstiltak av nye medlemmer og medlemslag til samisk 
idrett. Vi mener at rasisme/distriminering av den samiske befolkningen kan i stor grad påvirker 
deltakelse innen samisk idrett. Det å kartlegge og utvikle nye metoder vil på sikt styrke samisk 
idrettens rolle i samfunnet. 
 
 
Finansieringsplan 

Inntekt 2023 2024 2025 

Bufdir 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Sametinget    360 000    360 000    360 000 

SVL (egen andel)    210 000    160 000    350 000 

Sum Inntekt 3 070 000 3 020 000 3 210 000 

 
Prosjektet har fått innvilget følgende finansiering: 

Inntekt 2023 2024 2025 

Bufdir 1 650 000 1 600 000 1 600 000 

Troms Kraft      50 000       50 000      50 000 

SVL egenandel    200 000     200 000    310 000 

Sum 1 900 000 1 900 000 1 960 000 

 
Søknaden til Sametinget er ikke behandlet. Tilskuddets søknad til Sametinget går på samiske 
kulturutøvere. I dette tilfellet samisk musikk/joik. Viser det seg at vi ikke får finansiert kultur delen, så 
kuttes den. 
For de resterende kr 800 000 må SVL finne andre finansiører. Et arbeid som starter i august. 
 
Det er ansatt en prosjektleder som starter i arbeidet 7.august. 
 
 

Beskrivelse   
 
 
Problemstilling 

Det er en utfordring for samisk idrett at samiske barn og unge blir utsatt for systematiske 

fordomsfulle ytringer på lik linje med voksne. «Hvordan skal SVL håndtere negativ handlinger og 

holdninger fra de ulike lokalmiljøene?» 



 

Mål for prosjektet 

 

1. En skoledag med lunsj i kommunene i Finnmark, Troms og Nordland med samiske 
idretts- og kulturelle aktiviteter. Alle særforbundene presenter sin idrett og plenum om 
rasisme og diskriminering. Dagens avsluttes med samisk musikk.  

2. Utarbeide et pedagogisk opplegg for samiske idrett- og kulturelle aktiviteter.  
TIL inviteres til samarbeid. 

3. En ettermiddag i kommunene med foreldre og frivillig organisasjoner om «det gode 
lokalsamfunnet» for alle. TIL inviteres som mentor. 

4. Rekruttering av nye medlemslag fra områder utenfor samiske forvaltningsområder 
5. Det utarbeides egne spørreskjema for evaluering etter hver samling. Et for skole (barn og 

unge og lærere), et for foreldre og et for lokale lag- og foreninger.  
 

Målgruppe 

 
A. 5.-10. klasse i kommunene, samarbeid med skolene 
B. Foreldre (sekundærgruppa) 
C. Lokale lag og foreninger (mulig samarbeidsgruppe) 

 

Hovedmålgruppa er barn og unge fra 10 – 16 år. Valget er gjort for å snevre inn antall deltakere i de 

større kommunene. I små kommuner vil det være naturlig å invitere hele grunnskolen til 

aktivitetsdagen, men i evalueringen vil forholde oss til målgruppa.  

 
 
 
Prosjektplan 

Tiltak  Tidspunkt  Aktivitet Ansvarlig  
Plan Finnmark  
 
 
Aktivitet i kommunene 
Erfaringsrapport 

Jan/feb 2023 
 
 
Mars/april (18 dager) 
Mai-juni 

Etablere referansegruppe 
Samarb.avtale Finnmark 
Planlegge aktivitet og rammen 
Vinteraktivitet 
 

SVL 
SVL 
SVL, Særf, TIL 
SVL, Særf, TIL 
SVL, SH 

Aktivitet i kommunene Aug-okt (18 dager) Sommeraktivitet  
oppfølging i kommunene 

SVL,Særforb. 

Evalueringsrapport Nov-Des 
 

 SVL, UiT/SH 
 
 

Plan Troms Jan/feb 2024 Etablere referansegruppe 
Samarb.avtale Troms 
Planlegge aktivitet og ramme 

SVL 
SVL 
SVL, Særf, TIL 

Aktivitet i kommunene Mars/april (21 dager) Vinteraktivitet SVL, Særf, TIL 
Erfaringsrapport Mai-juni  SVL, SH 
Aktivitet i kommunene Aug-okt (21 dager) Sommeraktivitet SVL, Særforb 
 
Evalueringsrapport 
 
 
Plan Nordland 
 
 
Aktivitet i kommunene 
Erfaringsrapport 

 
Nov-Des 
 
 
Jan/feb 2025 
 
 
Mars/april (35 dager) 
Mai-juni 

Oppfølging i kommunene 
 
 
 
Etablere referansegruppe 
Samarb.avtale Nordland 
Planlegge aktivitet og ramme 
Vinteraktivitet  
 

 
SVL, UiT/SH 
 
 
SVL 
SVL 
SVL, Særf, TIL 
SVL, Særf, TIL 
SVL, SH 



 
 

 
 
 
 
Budsjett  

 
Utgifter  2023 2024 2025 

Lønn og sosiale utgifter 100% stilling 710 000 710 000 710 000 

Tapt arbeidsfortjeneste (frivillige)  150 000 150 000 150 000 

Overnatting/kost 700 000 700 000 700 000 

Kjøp av tjenester kompetansemiljøene 360 000 360 000 360 000 

Lunsjpakke skoler 180 000 220 000 280 000 

Buss m/sjåfør 260 000 320 000 450 000 

Konsert samisk artist  360 000 360 000 360 000 

Utstyr (skipakker, horn, lasso, lavvo, m.m) 100 000   50 000   50 000 

Markedsføring, film, profileringsmaterial 150 000   50 000   50 000 

Møte styringsgruppe og referansegruppe 100 000 100 000 100 000 

Sum utgifter 3 070 000 3 020 000 3 210 000 

    

 
 
 
Vurdering 
 
Etter styrets vurdering er dette et høyt aktuelt prosjekt med tanke på den tendensen vi ser som 
dagens samfunnsutfordring. Særlig bekymringsfullt er de polariserende debatter som foregår, både i 
medier, sosiale medier og ellers i de ulike lokalsamfunnene. SVL prøve å gjøre de nødvendige 
forberedelsene for å kunne på best mulig måte møte uønskede situasjonene.  
 
Et annet forhold som er viktig er å jobbe for å på plass restfinansiering av prosjektet. Styret følger 
utviklingen i prosjektet, og gjør de nødvendige justeringen for å få Ovttas prosjektet i havn. Detalj 
planer utarbeides når prosjektlederen er på plass. 
 
 
 
 
 

ÁŠŠI/SAK 11/23   Samarbeid med sørsamiske områder  
    (saksansvarlig Sini Rasmus) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
1. Det iverksettes samarbeid med frivillige organisasjoner i 

sørsamiske områder. Fortrinnsvis Trøndelag og Innlandet. 
2. Det jobbes fram et prosjekt som omhandler samisk idrett og 

samfunnsutvikling i gjelde områder.  

Aktivitet i kommunene 
 
Evaluerings- og 
sluttrapport 

Aug-okt (35 dager) 
 
Nov-des 

Sommeraktivitet  
oppfølging i kommunene 

SVL, Særforb 
 
Alle 



3. Prosjektet forankres i SVL med konkrete avtaler med enkelte 
organisasjoner. 

4. Styret har ansvaret for oppfølging av prosjektet og framdriften.  

……. 
Mearrádus / Vedtak: 
 
Styrets forslag vedtas enst. 

…… 
……………… 

 
 
 
Bakgrunn 
 
I forbindelse med utlysning av prosjektstillingen til Ovttas, gjorde sørsamisk miljøet i Trøndelag en 
henvendelse om hvorfor de er holdt utenfor. I følge opplysningene som SVL har fått er at de de 
sørsamiske miljøene små og fragmentert. Det vil være behov for å bygge opp idrettsarrangement 
som danner gode møteplasser for den sørsamiske befolkningen. 
 
SVL har gitt signaler at det kan være aktuelt å gjennomføre et prosjektarbeid i Trøndelag/innlandet, 
men prosjektet bør forankres i miljøene. SVL kan ikke alene utforme et prosjekt uten noe form 
forankringer eller sørsamisk eierskap til prosjektet.  
 
 
Beskrivelse 
 
Signalene blant annet fra Aajege er at de har et stort behov for mer aktivitet i sørsamiske områder, 
og et større engasjement fra samiske foreninger og organisasjoner som har ansvaret for idretten 
generelt i Sapmi. «Vi står i særstilling her sørpå med tanke på at vi ikke har et samisk samfunn på lik 
linje med andre kjerneområder. Samisk samfunnsliv er noe som er parallelt med og ikke inkludert i 
samfunnslivet ellers. Det er derfor et betydelig behov for ekstra innsats her fra samiske aktører.», 
Aajege 16.mai 2023.  
  
Videre sier de at hovedutfordringen med tanke på samisk idrett i Åarjel-saepmie er opp til hver 
enkelt kulturorganisasjon å legge til rette for og gjennomføre. Dette er organisasjoner og kulturhus 
som allerede har en stor arbeidsmengde å forvalte og gjennomføre andre samiske 
samfunnsoppgaver og aktiviteter, derfor blir dette gjerne sporadiske tiltak og arrangementer, gjerne 
ut i fra hvem som til enhver tid besitter en post eller har tilgjengelighet. Vi vet verdien av samisk 
idrett som møteplass, identitet, nettverk og samhold. Samisk idrett kan og skal være en viktig tilgang 
tilknytning til samisk samfunnsliv. 
 
 
Vurdering 
 
Satsing i sørsamiske områder har allerede i flere år stått i SVL planer, gjennom å få etablert samiske 
idrettslag som er tilknytta SVL. Et arbeid som styret ikke har lykkes fullt ut med. Vi har allerede flere 
år reist til ulike festivaler for å promotere samisk idrett, men vi er blitt bare en av en festival 
program. Det å jobbe fram et prosjekt som er tilpassa sørsamiske forhold er kanskje en vei å gå. Det 
betinger at de sørsamiske miljøene engasjerer seg i det arbeidet, og kanskje blir det en måte å hindre 
at SVL fortsetter med sin gjesteopptreden funksjon.  
 



Styret stiller seg positiv til utforming av prosjektsamarbeid, selv om det betyr at vi må sette av 
ressurser til det. Vi har ikke mer en full stilling som må fordeles på ulike funksjoner i organisasjonen. 
Styret følger opp utviklingen i organisasjonen med tanke på den ressursen som kan avsettes.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ÁŠŠI /SAK 12/23   Brudd i forhandlingene 
    (Saksansvarlig Per John Anti, leder forhandlingsutvalget) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
 

1. Idrettstinget tar saken til orientering 

….. 
Mearrádus/Vedtak: 

 
    Styrets innstilling enst. Vedtatt. 

….. 
……………… 

 
 

Bakgrunn 

Forhandlingsutvalget valgte å brudd med Sametinget. Dette har sammenheng med gapet mellom det 
SVL mener er behovet og tilbudet fra Sametinget. SVL fikk et tilbud på kr 939 000, med mulig påpluss 
på kr 200 000 (til sammen kr 1 139 000) for 2024. Etter forhandlingsutvalgets vurdering vil dette ikke 
dekke opp for en 100% stilling med kontorplass. SVL har i årrekker blitt lovet en økning for en 
ekstrastilling til administrasjonen. Stillingen skulle være en kompasensasjon for den 
omorganiseringsprosessen som organisasjonen var tvunget gjennom.  
 
Den økonomiske situasjonen i SVL tilsier at vi kan la saken til politisk behandling. I første rekke er det 
Sametingsrådet som behandler saken, og vi antar at svaret fra rådet vil ligge allerede tidlig på høsten. 
 
 

Beskrivelse 
 
Kravet/motkrav 
 

SVLs krav til forhandlinger for 2024: 
Adm 3 100% stillinger        2 750 000  

AWG           1 378 000  

Digitalisering og hjemmeside      318 000  

Promotering/markedsføring      424 000  



Driftsutgifter SVL og særforbundene    1 050 000  

Egen andel prosjekter        212 000  

Tilskudd til nyetablering, idrettslag      424 000  

Kjøp av tjenester, oversetting      424 000  

Kompetanseheving/kurs/opplæring    159 000  

Sum adm          7 139 000  

Til fordeling særforbundene      2 862 000  

            

Sum idrettskravet        10 001 000  

 

 

Et muntlig motkrav fra Sametinget er på kr 4 400 000. Dette tilsvarer en økning på kr 939 000, med 

en mulig økning på kr 200 000. Samlet motkrav er 4 600 000, som tilsvarer en økning på kr 1 139 000 

sett i forhold til 2023 tall. Argumentasjon fra Sametinget er Sametingets svake økonomi.  

Gapet mellom kravet og motkravet er kr 5 401 000. 

 

 

Begrunnelse for bruddet 

 

Det at SVL valgte å gå i brudd tilskrives to forhold: 

a. SVL mener at forhandlingsmøtet ikke oppfylte normen for «god forhandlingsskikk». 

Grunnlagsdokumentet fra motparten forelå ikke før møtet. Prinsippet om likeverdighet innen 

interesse motsetnings forhold som skal gi en felles beslutning var fraværende. Uklare 

spilleregler med kjent agenda, systematikk og åpenhet var utelatt. Vi mener at et offentlig 

organ bør påse at en frivillig organisasjon skal være bevisst sin rolle som forhandler, og særlig 

når det er ny situasjon for organisasjonen, 

b. Det økonomiske tilbudet fra Sametinget betyr ytterlig nedskalering av idrettsaktiviteter. 

Argumentasjonen fra Sametinget er at idretten selv må prioritere. Etter vår mening har 

idretten virkelig prioritert for å være innenfor de gjeldende økonomiske rammene som 

idretten har til disposisjon. I begynnelsen av 2000 tallet måtte idretten prioritere bort alle 

cupkampene innen fotball, på 2010 tallet måtte sommeridretten prioriteres bort, etterhvert 

også cuper og distriksmesterskap innen vinteridrett og i 2023 ble NM lassokasting tatt av 

idrettens portefølje. Samisk idrett har vært presset til å gjøre prioriteringer som i 

særdelesheta har rammet barn- og ungdomsidretten. Målet for utviklingen av samisk idrett 

har vært og er fortsatt å rekruttere barn og unge til idretten, uten gode økonomiske 

rammebetingelser stoppes dette arbeidet.  Konsekvensene av lave likviditet og manglende 

økonomiske prioritering fra det offentlige er at samisk idrett er innskrenket til å bli en 

landslagsidrett. I dagens økonomiske situasjon er samisk idrett nedskalert til å bli deltaker på 

andres arrangement, fremfor å ha rom for egne arrangementene. Et system som svekker 

barn- og ungdomsidrett, og fratar muligheten for å skape gode sosiale møteplasser, jobbe for 

å skape tilhørighet og styrke samholdet innen samisk idrett.   

Opprettholdes tilbudet fra Sametinget så fører det til at samisk idrett må gjøre grep for å 

holde et visst aktivitetsnivå i gang. De neste grepene vil være å ta ut Tromsø NM 

reinkappkjøring og gå ned på antall deltakere til AWG. Selv om AWGIC har gått ned på antall 

skiutøvere kompenserer det ikke fullt ut driftsutgiftene av AWG.  Historisk sett kan vi ikke 

forvente at Sverige og Finland går inn med større pott i AWG enn i dag.  AWG og Tromsø NM 

er budsjettert under SVL. 



c. Manglende inntekstvekst rammer idrettsaktivitetene hardt, det gjelder særlig FA Sápmi sitt 

aktivitetsportefølje. Lav likviditet i FA Sápmi vil medføre kutt i treningssamlinger for uttak til 

AWG, vurdere kutt i deltakere fra Finnmark pga reisekostnader og vurdere Piteå Summer 

Games for ungdom. FA Sápmi har begynt å stille spørsmålet om de kan stå i 

fellessammenslutning med SVL, SHL og SVN siden økonomien tilsier fortsettelse av et 

kuttprosjekt.  FA Sápmi får heller ikke spillemidler på linje med SHL og SVN, og rammes 

derfor hardere av den negative økonomiske veksten i organisasjonen. SVN og SHL klarer å 

holde aktiviteten på et lavnivå, men rammene gir ingen vekst. 

 

  

 

Omorganiseringen har ført til at SVL må hente ut penger fra SVN og SHL for å dekke opp dagligdrift, 

ikke en ønsket situasjon for organisasjonen. Allerede i 2017 ga medlemslagene uttrykk for at bredde, 

mangfold og utvikling ikke er godt ivaretatt i den nye organisasjonsformen. Videre poengterte 

medlemslagene at samisk idrettens viktigste formål er å opprettholde og videreutvikle idretten for å 

styrke samisk kultur, samhold og identitet, særlig bør barn og unges idrettsaktivitet prioriteres. Vi må 

gi medlemslagene rett i deres bekymring, og særlig når den negative trenden bare fortsetter. 

Forhandlingsutvalget har ingen eller lite tro på dagens organisasjonsformer kan styrke barne- og 

ungdomsidretten uten ekstra tilførte ressurser.    

Økningen på kr 1 500 000 over spillemidler går til å øke aktivitetsnivået, blant annet gjennom 

iverksetting av cuper, opptak av nye idretter og rekruttering av nye medlemslag. 

 
 
Vurdering  
 
Styret støtter forhandlingsutvalgets vurderinger i saken. SVL har de siste 15-20 årene vært 
underfinansiert og vi ser konsekvensene nå. Den millionen som er lagt på bordet fra Sametinget vil 
knapp nok dekke opp for inflasjonen, noe som betyr at arbeidet med å bygge opp organisasjonen må 
settes igjen på vent.  
 
Styret avvente vedtaket fra Sametingsråd, før det gjøres interne grep. Det foreligger allerede tiltak på 
kuttlista, men styret bør begynne å se på andre funksjoner som for eksempel organisasjonsformen, 
økonomien i AWG og andre funksjoner.  

 
 
 
ÁŠŠI /SAK 13/23  Oppnevning av nytt medlem til forhandlingsutvalget 
    (saksansvarlig: Per John Anti 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
     
    Anders Nils K Eira velges som nytt medlem til forhandlingsutvalget. 

….. 
Mearrádus/Vedtak: 

     
    Anders Nils K Eira velges som nytt medlem til forhandlingsutvalget. 
     



Styrets leder i SVL er leder i forhandlingsutvalget (presisering til 
vedtaket). 
 
Enst. vedtatt 
….. 
……………… 

 
 
 
Bakgrunn 
 
Per John Anti går ut av styret, og det må oppnevnes et nytt medlem til forhandlingsutvalget. 

 
 
 
Beskrivelse 
 
Mandatet til forhandlingsutvalget er å fremforhandle det årlige driftstilskudd fra Sametinget.  Kravet 
fra forhandlingsutvalget sendes Sametinget mars/april, det gjennomføres et dialogmøte før kravet 
sendes inn.  
 
 
Vurdering 
 
Styret forslå Anders Nils K Eira, som leder for SHL går inn for Per John Anti. 
 
 

 
 
ÁŠŠI /SAK 14/23   Innkomne saker 
 

ÁŠŠI /SAK 14.1/23   SHL i AWG 
    (Saksansvarlig: Anders Nils K Eira) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
     

1. SHL får ansvaret for å skaffe kulturutøvere i Norge, og 
samarbeider med Finland og Sverige. 

2. Norge sender 2 utøvere til AWG. 

 
Behandling av saken: 
SHL/ Per John Anti foreslår at pkt 2 strykes. Avstemning enst. 
Vedtatt. 
….. 
Mearrádus/Vedtak: 

 



SHL får ansvaret for å skaffe kulturutøvere i Norge, og 
samarbeide med Finland og Sverige.  

 
….. 

 
……………… 

 

Bakgrunn 
 
SHL har sendt en sak om å være en del av AWG systemet. 
 
 

Beskrivelse   
 
SHL har ansvaret for kultur representanter til AWG 2024 og fremtiden. 
SHL styret foreslår at SHL har ansvaret for å velge 2 kulturdeltakere med reiseleder til AWG i 
fremtiden, SHL 2023 
 
Dette er en aktuell sak, særlig i forbindelse med søknad om AWG Norge 2028. Det å samle alle 
særforbundene rundt en sak vil gi en bedre tyngde og mer politisk- og samfunnsmessig engasjement. 
Vi vet også at særlig joik står fortsatt sterkt i Indre Finnmark og innen reindriftsmiljøene, med andre 
ord i miljøet rundt SHL. Joik har alltid hatt en særegen plass i den samiske bevisstheten, og fungert 
som en identitetsmarkør. I de siste 50-årene har joiken vært gjennom fornyinger, med ulike 
musikksjangere i kombinasjon med joik. Pioneren Nila-Aslak Valkeapää var drivkraften for at de unge 
ikke skal miste interessen for joiken som en viktig musikkform i Sápmi.   
 
Når det gjelder AWG, så står de multikunstriske uttrykksformene sterkt, dette medfører en åpning 
for variasjoner innen ulike kunstarter. Vi kan heller ikke utelukke at i forbindelse med arbeidet om 
AWG Norge 2028 vil gjøre innholdet i AWG mer kjent for befolkningen. Særlig gjelder det bevissthet 
om at AWG ikke er bare et idrettsarrangement, men også et kulturarrangement. Dermed kan det 
skapes nye debatter om hva innebærer kulturarrangement, hvem kan delta, osv. I den sammenheng 
vil det være en fordel at alle særforbund tar del i arbeidet med AWG, i dette tilfellet også SHL.   
 
 

Vurdering 
 
Styret går innfor at SHL har ansvaret for kulturdelen i forbindelse med framtidige AWG. 
 

 
 
ÁŠŠI /SAK 14.2/23   Idrettstinget annen hvert år 
    (Saksansvarlig: Leif-Roar Mikkelsen) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
     

1. Idrettstinget godkjenner at saken blir satt på sakslista, selv om 
det betyr endring av vedtekter. 

2. Idrettstinget gjennomføres annen hvert år, og følger 
særforbundenes ledelse 



3. Styret gis fullmakt til å godkjenne budsjett, regnskap, 
aktivitetsplan og årsmelding i mellom året. 

4. Det er prøveordning for 2023-2025, for å skaffe det nødvendige 
kunnskapsgrunnlaget for et endelig vedtak i 2025. 

 
Behandling: 
SVN foreslo tillegg til pkt. 3: Dette gjelder og nye styremedlemmer fra 
Særforbundene. Enst. Vedtatt av idrettstinget.  

….. 
 
Mearrádus/Vedtak: 

 
1. Idrettstinget godkjenner at saken blir satt på sakslista, selv om det 

betyr endring av vedtekter. 
2. Idrettstinget gjennomføres annen hvert år, og følger 

særforbundenes ledelse 
3. Styret gis fullmakt til å godkjenne budsjett, regnskap, 

aktivitetsplan og årsmelding i mellom året. Dette gjelder og nye 
styremedlemmer fra særforbundene. 

4. Det er prøveordning for 2023-2025, for å skaffe det nødvendige 
kunnskapsgrunnlaget for et endelig vedtak i 2025. 

 
Enst. vedtatt 
….. 

 
……………… 

 

Bakgrunn 
 
Styret ønsker å redusere kostnadskrevende møter, og heller bruke midler til styrking av kompetanse i 
organisasjonen. 
 
 

Beskrivelse 
 
Idrettstinget annen hvert år vil medfører at det er styrets årsmelding, budsjett, regnskap og 
aktivitetsplan som legges for tinget. Særforbundene har egne ordningen, SVN og SHL har årsmøter, 
men FA Sápmi har gått over til å ha idrettstinget annen hvert år.  
 
Den største endring største endringen vil være en utvidet fullmakt til styret, og at idrettstinget tar 
årsmeldinger, aktivitetsplaner og økonomien til etterretning. Styret utformer forslag for hvilke 
idrettspolitiske saker er viktig at idrettstinget beslutter. Nå forslår styret en prøveordning for å få en 
erfaring før det gjøres endelig beslutning om endringen. En endelig beslutningsgrunnlaget legges for 
neste idrettstinget i 2025. 
 

Vurdering  
 
Styret ber om idrettstinget beslutning om saken, og forslaget fra styret om å følge strukturen for 
særforbundenes lederskap. 

 



Sak 14.3/23   Styrehonorar  
    (Saksansvarlig: Leif Roar Mikkelsen) 
 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus/Styrets innstilling til vedtak: 
     

1. Idrettstinget innfører ordningen med styrehonoraret, med 
følgende fordeling: 
a. Styreleder  kr 30 000 
b. Nestleder  kr 20 000 
c. Styremedlem  kr 10 000 
d. Vara:  etter møtedeltakelse mot fratrekk fra         

                          fastmedlem. 
 

2. Dagens ordning med møtegodtgjørelse opphører 
 

3. Utbetaling av styrehonorarer foretas i desember for gjeldende 
år. 

 

….. 
Mearrádus/Vedtak: 

 
Styrets forslag vedtas enst. 

 
….. 

 
……………… 

 

 

Bakgrunn 

SVN fremlegger sak om styrehonorar til Idrettstinget  

 

Beskrivelse 

De generelle prinsippene for frivilligorganisasjoner er at når organisasjonens økonomi tillater det, bør 

styremedlemmene får dekket nødvendige utgifter til reiser, overnatting, kost og evt andre utgifter 

som er knyttet til utførelsen av styrevervet. Organisasjonens idrettstinget bør vedta retningslinjer for 

det. SVL har innført ordning med møtegodtgjørelse, reiseutgifter og økonomisk kompensasjon for 

faktiske utgifter i forbindelse med møtedeltakelse. Styrearbeid i frivillig organisasjoner skal først og 

fremst skje på frivillig basis. Dersom organisasjonen betaler styrehonorar må det ha et svært 

nøkternt omfang og stå i forhold til organisasjonens økonomi. Størrelsen på styrehonoraret og 

premissene for utbetaling skal vedtas av idrettstinget/årsmøtet. 

SVL har tidligere kommet forholdvis rimelig unna med en ordning med timebetaling til en styreleder 

fra Finnmark, men den situasjonen endres fra 2023. Fortsetter vi med den ordningen betyr det en 

merkostnad med arbeidsgiveravgift på 5%, feriepenger, pensjonsordning, med mer. I tillegg har SVL 



estimert økt arbeidsinnsats for styreleder og nestleder gjennom møtevirksomhet i forbindelse med 

ulike forhandlinger, oppfølging av tiltak som AWG Norge og prosjekter som er igangsatt og 

planlegges igangsatt. Prosjektene er begrunnet i Idrettsavtalen med Sametinget.  

Samlet sett bør organisasjonen holde utgiftene nede, og det beste alternativet vil være å innføre 

ordningen med styrehonorarer. 

I dag har SVL en ansatt i organisasjonen, og det fordrer gode rutiner for å møte utfordringene for 

eksempel ved ferie, sykdom eller annet fravær. God informasjonsflyt mellom administrasjon og 

styreleder vil løse noen utfordringer. Et annet alternativ vil være arbeidendestyret med gode rutiner 

ansvarfordeling og opprettholdes av frister. For å ivareta daglig drift, forpliktelser, avtaler og 

økonomisaker (for eksempel budsjettarbeid, budsjettoverskridelser, innkjøp osv) har mange 

organisasjoner valgt å utarbeide et styringsdokument. Rutiner for styrehonoraret bør inngå i et 

styringsdokument. Arbeidet med styringsdokumentet er foreløpige satt på grunn av manglende 

arbeidskapasitet. 

 

Alternativer for honorarer til styret 

Forslag til modeller: 

a. Fast årlig honorar/godtgjørelse for leder og styremedlemmer etter idrettstingets 

vedtatte satser. Møtegodtgjørelse utgår. 

Forslag: 

Styreleder   kr 30 000 

Nestleder    kr 20 000 

Medlemmer kr 10 000   

Vara:  etter møtedeltakelse mot fratrekk fra fastmedlem 

 

Økonomisk konsekvens 

Budsjett økning på ca kr 50 000 per år. Kan gi en forutsigbar budsjettering. 

 
Begrunnelse: 

Styrearbeidet er tidkrevende og går gjerne utover annet aktivitet. Det å få på plass et 

system som gjør styrearbeidet mer attraktivt og interessant med en klar 

ansvarsfordeling. Dette vil skape et forutsigbart arbeidende styre form.  

 

 

Vurdering 

Styret mener at ordningen med styrehonoraret vil være det rimeligste alternativet. Dagens ordning 
med timebetaling vil fort med føre utgifter som kan vanskelig kontrolleres eller budsjetteres. I tillegg 
vil neste styreleder være utenfor statens økonomiske tiltakssone, og dermed vil det påføres ekstra 
kostander som for eksempel arbeidsgiveravgift. Styret ber om at Idrettstinget realitetsbehandler 
saken. 

 
 
 
 
 



ÁŠŠI /SAK 15/23   Aktivitetsplan 2024 
    (Saksansvarlig: Leif-Roar Mikkelsen) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
Idrettstinget godkjenner aktivitetsplan 2024 

 
….. 
Mearrádus/Vedtak: 
 
Idrettstinget gir styret i SVL fullmakt til å lage en aktivitetsplan for 
2024 og 2025. 
 
Enst. Vedtatt. 
….. 
……………… 

 

Bakgrunn 
Aktivitetsplan 2024 til behandling. 
 
 

Beskrivelse  
Aktivitetsplan er et dokument som alle offentlige samarbeidspartnere krever i forbindelse med 
tilskuddssøknader. De nye aktivitetene for 2024 er AWG Norge 28 og Ovttas prosjektet. 
 
 
 

Vurdering 
Styret anbefaler idrettstinget å godkjenne aktivitetsplanen 2024. 
 
 
 
 

ÁŠŠI/SAK 16/23   Budsjett 2023  
    (saksansvarlig Per John Anti) 
 

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
 

Idrettstinget godkjenner budsjett 2023. 

 
…… 
Mearrádus / Vedtak: 

 
    Idrettstinget godkjenner budsjett 2023. 
     

Enst. vedtatt 
….. 
……………… 



 
Bakgrunn 
Budsjett 2023 er basert på allerede utbetalte tilskudd og/eller vedtatte tilskudd fra offentlige 
samarbeidspartnere. 
 
 
Beskrivelse  
 
Sametinget utbetale 28.mars 2023 driftstilskudd på kr 3 461 000. Overføring til særforbundene og 
AWG ikke gjennomført i påvente av vedtaket om spillemidler.  
TFFK har gjort et vedtak på kr 60 000, utbetalingen er gjennomført. 
Spillemidler 2023 på kr 3 000 000. Foreløpig ingen melding fra Sametinget om vedtaket fra KUD. 
Vedtaket fra KUD er sendt til Sametinget 12.mai.2023 (opplysninger hentet fra KUDs postliste). 
 
 
 
 

 Inntekter 2023 

Sametinget 3 461 000 

Spillemidler 3 000 000 

Tilskudd TFFK 60 000 

Sum 6 521 000 

  
          Fordeling 2023 

SVL            3 160 000 
SHL   Sametingets midler kr 287 000 + spillemidler 500 000      787 000 
SVN   Sametingets midler kr 287 000 + spillemidler 500 000      787 000 
FA Sápmi  Sametingets midler kr 287 000 + spillemidler 500 000      787 000 
AWG            1 000 000 
Sum            6 521 000 
 
 
 
 

DRIFTSBUDSJETT 2023  

SVL  

  

  Inntekter 

Driftstilskudd Sametinget/fordelings modell 2 600 000 

Spillemidler/Sametinget/fordelings modell 1 500 000 

TFFK 60 000 

    

Sum inntekter 4 160 000 

    

                Utgifter 

Årsmøte 120 000 



4 Styremøter 50 000 

Prosjekter 300 000 

Investerings fond 0 

Lønn inkl sosial utgt 900 000 

Reiseutgifter  250 000 

Honorarer til styret 50 000 

Digitalisering 300 000 

Husleie/Strøm/Renovasjon/rengjøring 60 000 

Andre kostnader 45 000 

Gebyrer 12 000 

Premier/gaver 45 000 

Forsikringer/lisenser 130 000 

Regnskap/revisjon 120 000 

Kjøp av tjenester 90 000 

Kontorrekvisita 25 000 

Markedsføring/aviser/tidsskrifter 3 000 

Kurs/opplæring 150 000 

Telefon/internett/porto 10 000 

NM i Tromsø 500 000 

AWG                               1 000 000 

Sum kostnader 4 160 000 

  
 
 
 
 
 
 
Vurdering 
Styret anbefaler at idrettstinget godkjenner budsjettet 2023. 
 
 
 
 
 
 

ÁŠŠI /SAK 17/22   Budsjett 2024 og 2025  
                                                         (Saksansvarlig Per John Anti) 

 
…………………. 

 
Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
1. Idrettstinget gir fullmakt til styret for utarbeidelsen av et budsjett 

for 2024 og 2025 utfra forhandlingene med Sametinget og KUD. 
 

….. 
Mearrádus / Vedtak: 
 



Idrettstinget gir fullmakt til styret for utarbeidelsen av et 
budsjett for 2024 og 2025 utifra forhandlingen med Sametinget 
og KUD.  
 
Enst. Vedtatt. 
 
….. 
……………… 

 
 
 
Bakgrunn 
 
Det er foreløpig mye usikkerhet rundt budsjettet2024. Hovedårsakene er forhandlinger med 
Sametinget, og det blir kr 939 000 eller 1.1 millioner. Det andre er at SVL har fått åpning for årlig 
forhandling med KUD i samarbeid med Sametinget. Dette er en anledning SVL benytte seg av i 
framtida.  
 
SVL har satt et krav til Sametinget på kr 10 001 000, og et krav til KUD på kr 28 600 000.  
Forutsetningene i Sametingets krav er å bygge opp administrasjonen, opprettholde AWG og styrke 
aktivitet i særforbundene.  
Kravet til KUD dreier seg i all hovedsak om å bygge opp særforbundene (gjelder også samisk språklig 
kompetanse), etablere kretskontor i sørsamiske området og lulesamiske området.  
 
Beklagevis har ikke SVL mottatt vedtaket fra KUD, selv etter gjentatte purringer til Sametinget. Dette 
skaper mye usikkerhet i organisasjonen. Det er uheldig at vi bare forholde oss til mediene. En 
struktur med at statlige midler går gjennom Sametinget er uholdbart for SVL. Styret bør ta et større 
grep for å få bedre rutiner på plass, særlig når organisasjonen er avhengig av offentlige midler. Dette 
går ikke bare utover SVL, men rammer også særforbundene. Noe som medfører stopp i planlagte 
aktiviteter, alle budsjettene er marginale og tåler lite svingninger. Det som skaper de største 
svingningene er utbetalingsordningen av spillemidler. Organisasjonen har behov for rutiner som 
skaper forutsigbarhet, og at fordelingene av midlene bør skje så fort vedtaket fra KUD foreligger. Det 
er uheldig å få utbetalinger i oktober. Det skaper unødig stress i særforbundene om hvordan få brukt 
midlene når de først kommer på tampen av året, og hvilke konsekvenser gir det hvis midlene ikke blir 
brukt som forutsatt.  
 
Det er fortsatt slik at aktivitet og medlemstall generer penger til samisk idrett. Det haster å få på 
plass nye idretter og nye medlemslag. Dette for å opprettholde forhandlingsgrunnlaget med 
Sametinget og med KUD.  
 
 
 
 

Beskrivelse 
 
 
 

 Budsjett SVL 2024 

  

 Inntekter 



Drifts tilskudd ST 5% 
økning 3 634 050 

Spillemidler 3 000 000 

Tilskudd andre      75 000 

Etter forhandlinger                     (1 100 000) 

   6  779 050 (7 809 050) 

 
 

 Fordeling 

SVN   500 000 spillemidler og 287 000 tilskudd ST                                      787 000  

SHL  500 000 spillemidler og 287 000 tilskudd ST                                      787 000 

FA SAPMI  500 000 spillemidler og 287 000 tilskudd ST                                      787 000 

AWG Tilskudd ST                                                                                              1 000 000 

SVL 1 500 000 spillemidler og 2 948 050 tilskudd ST og andre             4 448 050 

Sum                                                                                                 7 809 050 

 
 
 

DRIFTSBUDSJETT   

SVL 2024   

   

  Inntekter  
Driftstilskudd Sametinget/fordelings modell 2 948 050   

Tippemidler/Sametinget/fordeligs modell 1 500 000   

Andre tilskudd 75 000   

      

Sum inntekter 4 448 050   

      

                Utgifter   

Årsmøte 110 000   

4 Styremøter 150 000   

Prosjekter 200 000   

Investerings fond 0   

Lønn inkl sosial utgt 1 800 000 Adm.leder + 1 ansatt 

Reiseutgifter  200 000   

Honorarer til styret 50 000   

Digitalisering 250 000   

Husleie/Strøm/Renovasjon/rengjøring 120 000   

Andre kostnader 12 000   

Gebyrer 12 000   

Premier/gaver 25 000   

Forsikringer/lisenser 130 000   

Regnskap/revisjon 120 000   

Kjøp av tjenester 102 000   

Kontorrekvisita 25 000   



Markedsføring/aviser/tidsskrifter 3 050   

Kurs/opplæring 75 000   

Telefon/internett/porto 50 000   

NM i Tromsø 450 000   

Fordeling for nye idretter/grener 564 000  

AWG Norge 2028   

Sum kostnader 4 448 050   

      

   
 
 

Vurdering 
 
Styret anbefaler at idrettstinget: 

Idrettstinget godkjenner foreløpige budsjett for 2024 
Idrettstinget gir fullmakt til styret for revidering av budsjett 2023 etter at forhandlinger med 
Sametinget og KUD t er gjennomført. 

 
 

 
 
ÁŠŠI /SAK 18/22  Konstituering av styret 
    (Saksansvarlig: Per John Anti) 
   

…………………. 
 

Stivrra mearrádusevttohus / Styrets innstilling til vedtak: 
    Legges for idrettstinget uten innstilling 

 
Behandling: 
 
SVN:   Sini Rasmus, styremedlem 
  Leif Roar Mikkelsen, Leder i SVL 
 
FA Sápmi: Håkan Kuorak, styremedlem 
  Elin Nicolaisen, styremedlem 
 
SHL:  Leder og nestleder går i styret i SVL. 
  Anders Nils K Eira, styremedlem 

Mikkel Mathis Hætta  
representere SHL til årsmøtet blir avholdt i SHL. 
 

….. 
Mearrádus / Vedtak: 

 
Styret: 
  Leif Roar Mikkelsen, leder 
               Nestleder 



Styremedlemmer: 
Anders Nils K Eira 
Mikkel Mathis Hætta 
Sini Rasmus 
Elin Nicolaisen 
Håkan Kuorak 
 
Midlertidig vedtak: 
Fordi idrettstinget har vedtatt at idrettstinget skal arrangeres 
annet hvert år, så medfører dette behov for vedtektsendringer 
for styresammensetningen. Idrettstinget (adm. anmerkning 
styret) lager forslag til nye vedtekter om dette til neste 
idrettsting, og får fullmakt til å tilpasse styresammensetning frem 
til idrettstinget i 2025.  

….. 
……………… 

 
 

 


